

Title (en)  
PROCESS FOR MANUFACTURE OF GLUED PRESSED PRODUCTS AND ARRANGEMENT INTENDED FOR USE THEREIN.

Title (de)  
VERFAHREN UND VORRICHTUNG ZUR HERSTELLUNG GEPRÄSSTER UND GEKLEBTER PRODUKTE.

Title (fr)  
PROCEDE DE FABRICATION DE PRODUITS COMPRIMÉS ET COLLES, ET AGENCEMENT UTILISÉ DANS CE PROCÉDÉ.

Publication  
**EP 0227675 A1 19870708 (EN)**

Application  
**EP 85904632 A 19850913**

Priority  
FI 843834 A 19840928

Abstract (en)  
[origin: WO8602032A1] Method for the preparation of glued formed pieces, such as chipboards and plywood, through drying of humid raw material, adding of glue and pressing of the raw material in order to form the glued product. It has now been observed that the presence of oxygen at those stages which take place at elevated temperature reduces the quality of the glued product. According to the invention these stages are carried out in essentially non-oxidizing atmosphere. The invention also relates to a device for cooling materials containing wood, wood fibers and cellulose, which have been dried under heating with hot steam in non-oxidizing atmosphere. Such a device comprises a closed chamber (3) with sluices for feeding (2) hot raw material and discharging (7) cooled raw material for the preparation of glued formed pieces, an inlet (8) for a non-oxidizing gas, a cooling device (5) communicating with the chamber (3), means (4) for creating a gas flow from the chamber (3) to the cooling device (5) and back therefrom as well as an outlet (6) for the condensate coming from the cooling device (5).

Abstract (fr)  
Un procédé de préparation de pièces formées-collées, telles que des plaques en aggloméré et du contre-plaquée, consiste à sécher un matériau brut humide, à ajouter de la colle et à comprimer le matériau brut de manière à former le produit encollé. On a remarqué que la présence d'oxygène lors de ces étapes ayant lieu à une température élevée réduit la qualité du produit collé. Selon l'invention, ces étapes ont lieu essentiellement dans une atmosphère de non-oxydation. L'invention concerne également un dispositif de refroidissement des matériaux contenant du bois, des fibres de bois et de la cellulose, qui ont été séchés par chauffage avec de la vapeur chaude dans une atmosphère de non-oxydation. Un tel dispositif comprend une chambre fermée (3) avec des vannes pour l'alimentation (2) en matériau brut chaud et la décharge (7) du matériau brut refroidi pour la préparation de pièces formées encollées, une entrée (8) pour un gaz de non-oxydation, un dispositif de refroidissement (5) communiquant avec la chambre (3), des moyens (4) de création d'un écoulement de gaz depuis la chambre (3) au dispositif de refroidissement (5) et retour depuis ce dernier ainsi qu'une sortie (6) pour le condensat venant du dispositif de refroidissement (5).

IPC 1-7  
**B27N 3/00**

IPC 8 full level  
**B27N 3/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B27N 3/00** (2013.01)

Citation (search report)  
See references of WO 8602032A1

Designated contracting state (EPC)  
DE FR SE

DOCDB simple family (publication)  
**WO 8602032 A1 19860410**; EP 0227675 A1 19870708; FI 72075 B 19861231; FI 72075 C 19870413; FI 843834 A0 19840928;  
FI 843834 L 19860329

DOCDB simple family (application)  
**FI 8500075 W 19850913**; EP 85904632 A 19850913; FI 843834 A 19840928